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1. ORGANISATION

Förändringar av vikt: 
• Personalen återgick till sina ordinarie tjänstegrader efter pandemin.
• En anställd sades upp pga arbetsbrist.
• Fredrik Jarlvik tillträdde som ordförande i Lagkommissionen efter Jan-Eric Larssons bortgång.
• Erik Fryklund efterträdde Eva Abragi som ordförande i Juniorkommittén.

ORDFÖRANDE

Martin LÖFGREN

VICE
ORDFÖRANDE

Carl RAGNARSSON

ÖVRIGA ORDINARIE
LEDAMÖTER
Eva ABRAGI

Krister AHLESVED
Linnea EDLUND
Birgitta LAGNELL
Rickard OLSSON
Rolf SCHERDIN

SAKREVISOR
Mårten GUSTAWSSON

ITK

Rickard OLSSON

LK

Jan Eric LARSSON

UK

Martin LÖFGREN

MK 

Martin LÖFGREN

DN Disciplinnämnden 
ITK IT-Kommittén
JK Juniorkommittén 
LK Lagkommissionen
MK Medlemskommittén
TK Tävlingskommittén
UK Uttagningskommittén
UtbK Utbildningskommittén

VERKSAMHETS-
CHEF

Suzanne LEMBORN

JK

Eva ABRAGI

DN

Andreas WESTMAN

ÖREBROKONTOR

Johan GRÖNKVIST
Gunnel HAHNE 1)

Björn HOLM 2) 

Micke MELANDER 
Sigrid SVENSSON  

Carina WADEMARK 1) 

Thomas WINTHER 3)

1)  50%
2)  80%
3)  60%

STYRELSE /
FÖRTROENDE-

VALDA

ANSTÄLLDA
100 % där inte annat anges

Total HTE: 6,4

Organisation 
2022-okt

KOMMITTÉER

TK

Carl RAGNARSSON

UtbK

Krister AHLESVED

SUPPLEANTER
Tor-Björn BOHMAN

Mia BREDING

Arbetsutskott (AU)
Martin Löfgren
Carl Ragnarsson
Rolf Scherdin

ORDFÖRANDE

Martin LÖFGREN

VICE
ORDFÖRANDE

Carl RAGNARSSON

ÖVRIGA ORDINARIE
LEDAMÖTER
Eva ABRAGI

Krister AHLESVED
Linnea EDLUND
Birgitta LAGNELL
Rickard OLSSON
Rolf SCHERDIN

SAKREVISOR
Mårten GUSTAWSSON

ITK

Rickard OLSSON

LK

Fredrik JARLVIK

UK

Martin LÖFGREN

MK 

Martin LÖFGREN

DN Disciplinnämnden 
ITK IT-Kommittén
JK Juniorkommittén 
LK Lagkommissionen
MK Medlemskommittén
TK Tävlingskommittén
UK Uttagningskommittén
UtbK Utbildningskommittén

VERKSAMHETS-
CHEF

Suzanne LEMBORN

JK

Erik FRYKLUND

DN

Andreas WESTMAN

ÖREBROKONTOR

Johan GRÖNKVIST
Gunnel HAHNE 1)

Björn HOLM 3)

Micke MELANDER 
Carina WADEMARK 1)

Thomas WINTHER 2) 

1)  50%
2) 60%
3) 80%

STYRELSE /
FÖRTROENDE-

VALDA

ANSTÄLLDA
100 % där inte annat anges

Total HTE: 5,4

Organisation 
2023-juni

KOMMITTÉER

TK

Carl RAGNARSSON

UtbK

Krister AHLESVED

SUPPLEANTER
Tor-Björn BOHMAN

Mia BREDING

Arbetsutskott (AU)
Martin Löfgren
Carl Ragnarsson
Rolf Scherdin
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2. ALLMÄNT
Verksamhetsåret 2022-2023 kan i viss mån ses som 
ett ”återhämtningsår” efter det att alla covid-restrik-
tioner upphört. I tillägg till många glädjeämnen har 
det funnits en del orosmoln.

Antalet medlemmar sjönk något, men antalet 
potentiella medlemmar (”I-medlemmar”) ökade 
påtagligt, vilket sätter fokus på hur vi tar hand om 
nya spelare.

Spelaktiviteterna har ökat på klubbnivå, men  
intresset för SM-tävlingar, Allsvenskan och Svenska 
Cupen ligger ännu långt under pre-pandemi- 
nivåerna. En ny SM-gren introducerades; ”SM Par 
hcp 30+”, i linje med det strategiska målet  
”Tävlingar för alla”, en gren som rönte stor framgång 
i vissa distrikt.

Projekten ”Rekryteringskedjan” och ”SOS Junior” 
har avslutats och aktiviteterna i dessa övergått i 
förvaltningsfas. Verktygen i ”Rekryteringskedjan” 
fortsätter dock att vara SBF:s primärverktyg för 
rekrytering.

Utbildningskommitténs projekt med Bridgelärar-
utbildning har varit framgångsrik, de seminarier/ 
kurser som anordnats har fått god tillslutning och 
bra omdömen.

På det internationella planet har aktiviteterna varit 
på relativt låg nivå. En ny kapten för det öppna 
landslaget har anordnat såväl träning som en  
”utmanarmatch”. I NM tog det öppna landslaget 
silver och våra framgångsrika damer guld, vilket 
sammantaget gjorde att Sverige försvarade ”Nordic 
Cup” från året före. I slutet av verksamhetsåret 
(avslutningen t o m i början på det nästkommande) 
spelades nations-VM i Marrakesh, där Sverige  
representerades i Dam- och Veteranklasserna.  
Bägge lagen gick till slutspel men slogs sedan ut i 
kvartsfinalerna. I det JVM som spelades i slutet av 
juli gick vårt U-26 landslag vidare till slutspel, men 
även de slogs ut i kvartfinal.

På juniorfronten ser det mörkt ut, såväl det totala 
antalet ungdomar som antalet juniorer som kon-
kurrerar om platser i juniorlandslaget har minskat. 
Kvaliteten är dock fortfarande god, i NM tog U26- 
laget guld och U21-laget silver.

Vad gäller förbundets ekonomi har kostnaderna 
fortsatt hållits på låg nivå, under budget, medan 
intäkterna glädjande nog har ökat. Det innebär att 
SBF gör ett positivt resultat, bättre än jämfört med 
tidigare antaganden (budget lagd 2021 och dess 
prognoser för 2022-2023).

De regelbundna mötena mellan en distriktsansvarig 
och en anställd fortsätter. I maj avhölls de  
”traditionella” mötena mellan distriktsstyrelser och 
förbundet. I dessa framkom att våra framtidsfrågor 
är och förblir det viktigaste för SBF. Under dessa  
möten, och som ingress till verksamhetsåret 2023-
2024 lanserades begreppet ”Bridge-X” som  
samlingsnamn för alla våra insatser på prioriterade 
områden (t ex rekrytering), men som självklart har 
sin bas i den den 2020-2022 framtagna Strategi- 
planen för förbundet.

Samtliga dessa punkter belyses vidare i  
kommittéernas berättelser och/eller RS-hand- 
lingarna.

PERSONAL/VERKSAMHET

Medlemstal
SBF hade under verksamhetsåret 2022-23 totalt  
21 020 registrerade medlemmar. Av dessa var  
18 349 betalande, 2 246 I-medlemmar, 112 ständiga 
medlemmar och 307 juniorer. Totalt innnebär detta 
en minskning med 226 medlemmar, jämfört med 
föregående verksamhetsår. Positivt är att antalet 
I-medlemmar ökat.

Kansliet har kontinuerliga kontakter med distrik-
ten för bl.a. uppföljning av medlemstalen i deras 
anslutna klubbar. Samtalen har som syfte att säkra 
god kommunikation och informationsflöde i bägge 
riktningar mellan förbund och distrikt. Ett exemel 
på dessa insatser är att stödja distrikten med in-
formation, tips och idéer som gäller insatser för att 
behålla och bjuda tillbaka medlemmar man tidigare 
haft, samt för att marknadsföra och rekrytera nya 
medlemmar lokalt. Även i år uppmuntrades klubbar 
att ta personliga kontakter med tidigare medlem-
mar som inte återkommit från föregående år, samt 
att förbundet gjorde ett utskick med meddelande 
”vi saknar dig”, som även detta år visade sig ha en 
positiv effekt. 
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Verksamheten/Ekonomi
Kostnadskontrollen för verksamheten inom  
områdena personal och kansli har under året hållits 
enligt en strikt plan och har ett resultat som ligger 
under budget. Personalkostnaden minskade dock 
främst med anledning deltidssjukskrivning bidrog till 
den lägre personalkostnanden.  
 
Då projekten”Rekryteringskedjan” och ”SOS Junior” 
övergått i förvaltningsfas och ansetts kunna skötas 
utan projektledning avslutades projektanställningen 
(pga arbetsbrist) den 1 maj 2023, och rekryterings-
stöd ges nu av övrig personal. 

Färre extratimmar i ekonomistöd har utnyttjats från 
SISU i samband med årsbokslutet, och licenser/
driftskostnader har omförhandlats (ex. telefoni) 
samt att några avtal avslutats helt. Störst verkan har 
insatser av översyn på licens och driftkostnader haft 
för BIT.

Även en fortsatt strikt budget för tävlingsarrange-
mangen har hållits där bl.a en grupp av BBO-opera-
törer i Örebroområdet startats upp under ledning 
av en anställd på kansliet. Avtal har omförhandlats 
med entreprenörer, och kostnader för resor/logi har 
minskat för funktionärer. 

Verksamhetens kostnader för övriga inköp har  
minskat något från planerad budget.

Personal
Från verksamhetsårets start infördes en jour för 
att tillhandahålla tävlingssupport för funktionärer. 
Tjänstefördelningen gjordes om för att dela jouren 
på tre anställda och i samband med detta gjordes 
mindre revidering och omfördelning av berörda 
arbetsuppgifter. 

Under hösten arbetade projektledaren för rekryte-
ring enbart med MiniBridge Cup (25%). Sen 1 maj 
2023 har förbundet totalt 5,4 tjänster med anställd 
personal fördelat på sju personer som administrerar 
förbundets verksamhet. Ett stort arbete genomförs 
också på ideell basis av styrelseledamöter och andra 
kommittéverksamma. Endast två av de anställda har 
sina kontor på kansliet i Örebro, övriga fem arbe-
tar från hemmakontor och möts i princip helt och 
hållet endast via videokonferenser. Kontinuerliga 
kanslimöten via plattformen Teams har genomförts 
sen hösten 2022, och en chattgrupp används av alla 
anställda för att tillse att information delas på ett 
relevant sätt.

Förbundet har tidigare haft IT-kompetens inom den 
egna personalstaben. Ett behov av denna kompe-
tens är identifierad och rekrytering av en deltid har 
över tid varit planerad att tillsättas, men har bl.a. av 
ekonomiska skäl fått stå tillbaka. 
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3. EKONOMI
Den budget som fastställdes vid Riksstämman 2021 
visade på ett beräknat nollresultat för verksamhets-
året 2022/2023. Fortfarande påverkas bridgen av de 
negativa effekterna som covidpandemin gav. Den 
återhämtning som vi förväntat oss har tagit längre 
tid än vi hoppats på. 

Detta har naturligtvis även påverkat ekonomin, och 
vi såg under första halvan av verksamhetsåret ut att 
få svårt att nå ett nollresultat. Under andra halvan 
av året har dock nästan allt gått i rätt riktning rent 
ekonomiskt. Tyvärr har vi inte lyckats bryta den 
nedåtgående trenden i utvecklingen av betalande 
medlemmar, även om minskningstakten är lägre än 
tidigare år. Detta resulterade mot budget i en minus-
post om cirka 140 tkr.
 
Utvecklingen av övriga poster i resultaträkningen är 
genomgående positiv. De viktiga spelavgifterna har 
ökat med 35% vilket dock nästan helt beror på den 
höjning av spelavgifterna som gjordes vid års- 
skiftet. En marginell ökning av antalet starter kan 
dock noteras vilket är extra glädjande i skenet av 
medlemsminskningen. 
 
Övriga förbundsarrangerade tävlingar som Bridge-
festivalen, Allsvenskan, SM-tävlingar och Svenska 
Cupen har samtliga redovisat bättre resultat än 
föregående år, delvis tack vare viss ökning i deltagar-
antal men även en tydligare kostnadskontroll med 
ambitionen att ingen tävling ska uppvisa ett negativt 
resultat. 
 
Bridgefestivalen har gått från ett marginellt minus 
föregående år till att redovisa ett plusresultat på 245 
tkr detta år, med ungefärligen samma deltagarantal. 

På kostnadssidan ligger samtliga kostnader på eller 
under både budget och föregående år. 
 
Personalkostnaderna har legat under budget tack 
vare en viss minskning av personalstyrkan.
 
IT-kostnaderna ligger cirka 350 tkr under budget. 
Det beror på att driftskostnaderna halverats samt att 
en del av det arbete som tidigare utförts av externa 
konsulter nu görs av egen personal, vilket också har 
varit en strävan från vår sida.

Även övriga kansli- och kommittékostnader har  
kunnat reduceras tack vare en strikt kostnads- 
kontroll. Noteras bör att den kraftiga inflationen och 
kommande högre löneavtal ännu inte slagit igenom 
nämnvärt i våra kostnader.

Då den stigande inflationen inneburit att det blivit 
en viss avkastning på inlåningsmedel har vi placerat 
förbundets överskottslikviditet i bundna konto- 
placeringar för att det ska ge så hög riskfri ränta som 
möjligt. Det har inneburit att finansnettot för  
verksamhetsåret har blivit 164 tkr.

Sammantaget gör de ökade intäkterna och de  
minskande kostnaderna att vi kan redovisa ett  
mycket glädjande resultat för verksamhetsåret,  
1 194 867 kronor.

Våra landslagskostnader kommer att stiga, styrelsen 
har valt att avsätta 700 tkr av resultatet till lands-
lagsfonden.

Förbundets egna kapital har ökat under året och 
uppgår nu till 3 049 tkr, exklusive fonder/avsättningar.
 
De fonder/avsättningar som förbundet disponerar är 
följande:
Landslagsfonden 982 tkr
Juniorfonden  698 tkr
Göranssonfonden 195 tkr
Jannes fond  84 tkr
 
Fullständig information om ekonomi finns i års- 
redovisningen.
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4. TÄVLINGSKOMMITTÉN (TK)
TK har under verksamhetsåret bestått av:

Carl Ragnarsson, Linköping, ordförande 
Tommy Andersson, Uppsala
Zennica Hammar, Bergsjö
Henrik Johansson, Tvååker (t.o.m. 2023-04-30)
Anders Landmark, Luleå
Ryszard Sliwinski, Uppsala
Johan Grönkvist, Örebro 1)

Carina Wademark, Stockholm 1)

Thomas Winther, Sölvesborg 1)

1) SBF-anställd

Adjungerad:
Fredrik Jarlvik (Lagkommissionen), Malmö (fr.o.m. 
2022-10-20)

Allmänt
Carl Ragnarsson och Ryszard Sliwinski har haft 
huvudansvaret för den årliga översynen av SBF:s 
traditionella tävlingsbestämmelser (Allsvenskan, 
Mästarpoäng, Svenska Cupen, Svenska Mästerskap 
samt Generellt regelverk för tävlingar i Svenska 
Bridgeförbundet), medan Ryszard Sliwinski har haft 
huvudansvaret för regelverken för onlinespel. 
På förbundsnivå har SM-tävlingar och Allsvenskan 
åter kunnat genomföras i sin helhet live i och med 
att covid 19-restriktionerna upphört.  

TL Steg 2-/3-seminariet genomfördes på traditionellt 
sätt i januari månad 2023, också denna gång med 
Scandic Väst i Örebro som arena. 21 deltagare slöt 
upp för att öva inför nästa års formella Steg 3-ut-
bildning med examination eller för att enbart stärka 
sina kunskaper och få en välbehövlig repetition, inte 
minst som pandemin bidragit till färre tillfällen att 
agera TL och därmed en del rost behöver slipas av.
Kursledare vid seminariet var Henrik Johansson, 
Ryszard Sliwinski och Thomas Winther, med TK-ord-
föranden denna gång endast i kulisserna.
 
Kansliet ansvarar, på uppdrag av TK, för Allsvenskans 
serieindelning och organisation, så också för All-
svenskan 2022. 
 
Kansliet ansvarar, också på uppdrag av TK, för 
semifinalplatsindelningen och organisationen i SM 
Lag. SM Lag semifinal spelades på tio orter runt om 
i landet och med segrarna i varje heat kvalificerade 
för final i Kristi Himmelsfärdshelgen.

Carina Wademark har varit TK:s sekreterare samt 
kontaktperson mellan de anställda och övriga kom-
mittéledamöter.
 
TK har under verksamhetsåret haft tre möten, varav 
två digitala, och därutöver ett antal korrespondens-
mejl.

Allsvenskan
Kansliet har fått slita för att försöka fylla de 16 
division 3-serierna med stipulerade tio lag i varje. 
Två serier fick genomföras med färre antal lag: div 3 
Uppland och div 3 Västra Götaland, båda med åtta 
lag.
 
Mot bakgrund av att det de senaste åren, även före 
pandemin, varit svårt att få alla div 3-serier fyllda, 
beslöt TK, på förslag från kansliet, att fr.o.m. All-
svenskan 2024 reducera antalet lag i samtliga div 
3-serier från tio till åtta lag. Således gäller särskilda 
bestämmelser för nedflyttning från div 3 efter ge-
nomförd allsvenska 2023 och dito uppflyttning från 
division 4 inför allsvenskan 2024.
 
Elitserien och Superettan spelades under ett och 
samma tak på Scandic Väst i Örebro; Serierna 
spelades med gemensamma givar och dito tävlings-
ledning, Running Scores via SwanGames och, från 
Elitserien, BBO-sändning från en match per rond. 

Svenska mästerskap – pardisciplinerna 
Pardisciplinerna har så smått börjat återhämta sig 
efter pandemiåren, även om det är en bit kvar till 
2019 års deltagarsiffror. För respektive disciplin är, i 
procent, jämförelsetalen nedanstående (i reda par, 
se tabell längre fram):
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Resultat
SM Par Dam:     
1. Mari Lindblom – Sofia Ryman, BK S:t Erik
2. Julia Borg – Marie Johansson, Kalmarsunds BK/ Sällskapet, Ronneby
3. Louise Hallqvist – Ylva Johansson, BK S:t Erik 
 
SM Par Hcp 30+:    
1. Eva Walder – Thomas Cohn, BK S:t Erik
2. Sten Granath – Henrik Jonsson, Motala BA 
3. Anna-Stina Arvidsson – Magnus Arvidsson, ABB BK
 
SM Par Mixed:    
1. Sofia Ryman – Jan Andersson, BK S:t Erik
2. Jenny Evelius-Nohrén – Ulf  Nohrén, Uppsalabridgen
3. Gudrun Strandberg – Gunnar Andersson, BK S:t Erik/BK Alert
 
SM Par Nybörjare:   
1. Eva Persson – Ulf  Persson, Malmö BK
2. Anna-Lena Nordin – Henrik Laestander, Köpings BS
3. Jan Uddenstig – Magnus Uddenstrig, Falköpings BS
 
SM Par Open:     
1. Christian Carlsson – Sören Lennartsson, Falköpings BS
2. Per-Inge Helmertz – Arne Jordestedt, Motala Bridgeallians 
3. Johan Sylvan – Mikael Westerlund, Uppsalabridgen/BK Everfresh
 
SM Par Veteran:    
1. Henrik Wegnelius – Björn Wenneberg, BK Alert
2. Urban Finnsson – Bengt-Göran Olofsson, BK Björken
3. Kalle Aldeborg – Kent Karlsson, Uddevalla BF

Svenska mästerskap – lagdisciplinerna 
 
SM Lag Mixed:  
Direktfinalen i SM Lag Mixed spelades under  
Falkenbergsveckan och dess motsvarighet Lag  
Veteran under Bridgefestivalen. Tävlingen samlade 
17 lag. där lag Kaptenen till slut stod som segrare:
 
1. Kaptenen: Gullvi Högberg, Patrica Kronbäck, Sören Lennartsson, Pär 
Ol-Mårs
2. Östgötarna: Lena Lundqvist, Viveca Rappe, Dan Nilsson, Jan-Erik 
Thomasson
3. Westerlund: Eva Gunnarsson, Suzanne Lemborn, Jan Becklén, Mikael 
Westerlund

SM Lag Veteran:  
Tävlingen lockade 43 lag, en ökning med 48 % jäm-
fört med 2022, men fortsatt något färre lag än åren 
närmast före pandemin. Mångfaldiga svenska mäs-
tarna i lag Seniorerna spelade till sig en guldmedalj:
 
1. Seniorerna: Sven-Åke Bjerregaard, Christer Bjäring, P-G Eliasson, 
Gunnar Elmroth, Tommy Gullberg, Anders Morath
2. Glopson: Urban Finnsson, Henry Franzén, Pär Ol-Mårs, Bengt-Göran 
Olofsson, Anders Sjöstedt, Hans Åkerman
3. Abandon Ship: Jan Becklén, Johan Bennet, Börje Dahlberg, Mats 
Pettersson
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SM Lag Open:  
Tävlingen genomfördes på traditionellt sätt, med 
tio semifinaler om sex lag i vardera och därefter 
final under Kristi Himmelsfärdshelgen med tio lag. 
Finalen spelades, som tidigare år, på Scandic Väst i 
Örebro, och där Henrik Johansson och Linus Jorner 
var tävlingsledare, medan Tomas Brenning såg till att 
all teknik och resultatrapportering, som förväntat 
fungerade klanderfritt. Också årets final blev riktigt 
spännande, där till slut Lag Sjökvist passerade länge 
ledande Dyra England på mållinjen! 
 
1. Lag Sjökvist: Måns Sjökvist (k), Peter Bertheau, Simon Ekenberg, 
Per-Erik Malmström, Johan Säfsten
 
2. Dyra Englund: Carl Ragnarsson (k), Björn Andersson, Tommy Anders-
son, Johnny Blid, Erik Fryklund, Martin Löfgren
 
3. Carbonnier: Pierre Carbonnier (k), Niklas Andrén, Johan Erlandsson, 
Peter Fredin, Håkan Tjärnemo

Svenska Cupen 2022
I Svenska Cupen 2022 startade 211 lag, en ökning 
med 38 lag jämfört med 2021. Efter sju spelade 
omgångar återstod de 16 lag som på Bridgens Hus i 
Uppsala, under ledning av Ryszard Sliwinski, skulle 
göra upp prispengar, medaljer och ära. Finalen kom 
att bestå av Yvonne, som i sin semifinal besegrade 
Arnbergs Team med 141-119, och No Johnny Cash, 
som betvingat Lucky Bandana med siffrorna 137-
119. No Johnny Cash tog ledningen med 35-18 i 
det första av de fem 16-brickorssegmenten, men 
förlorade sedan de resterande varvid slutresultatet 
skrevs till 204-124. 

I det segrande lag Yvonne ingick:  
Yvonne Stokka (k), Fredrik Alfredsson, Peter Bertheau, Simon Hult, 
Mikael Rimstedt, Ola Rimstedt, Adam Stokka, Emanuel Unge.

Tvåa blev No Johnny Cash med:  
Lars Andersson, Tommy Bergdahl, Daniel Gullberg, Peter Görnandt, Erik 
Hansson, Jan Lagerman, Castor Mann, Emma Övelius.

Simultantävlingar  
Simultantävlingar arrangerades såväl dagtid som 
kvällstid under verksamhetsåret. Också simultan-
tävlingarna har så smått börjat att hämta sig efter 
pandemiåren.

DTL-träff digitalt
I augusti 2023 genomfördes Distriktstävlingsledar-
träffen (DTL-träffen) i digitalt format, en modell som 
provats de två senaste åren och som därmed inte 
gör resor till en faktor. DTL-träffen hölls på Teams 
och med drygt ca 30 deltagare närvarande. Huvud-
punkterna vid årets upplaga var:
 
• Nya alerteringsregler
De nya alerteringsreglerna träder ikraft den 1 sep-
tember 2023 och TK:s Ryszard Sliwinski föredrog 
dessa och den exempelsamling som finns som ap-
pendix till reglerna.

• Nya SM-avgifter och allsvenska avgifter samt rese-
bidrag till dessa tävlingar
 
TK-ordföranden belyste skälen till varför startavgif-
terna höjs, nämligen ökade kostnader p.g.a. om-
världsläget. Höjningarna är följande:
>  i SM-pardisciplinerna med 10 kr, från 100  
  kr/spelare till 110 kr/spelare,
>  i SM Lag Open med 50 kr, från 500 kr/lag till 550  
 kr/lag, samt att bordsavgiften i finalen höjs från  
 350 kr/lag till 500 kr/lag
>  i allsvenskans Elitserie och Superetta med 300 kr,  
 från 2200 kr/lag till 2500 kr/lag,
>  Division 2 med 100 kr, från 1800 kr/lag till 1900  
 kr/lag,
>  Division 3 med 100 kr, från 1400 kr/lag till 1500  
 kr/lag
 
Resebidragen har räknats upp med anledning av att 
staten höjt den skattefria milersättningen.
 
• Hur ökar vi intresset för att delta allsvenskan divi-
sion 4 och i SM-kvaltävlingar?
DTL-träffen konstaterade att detta inte är en helt 
enkel uppgift i ett antal distrikt. Bl.a. lyftes frågan 
huruvida TK kan tänka sig att lätta på regelverket för 
division 4, i så motto att distrikt kan tillåtas gå sam-
man för att på så sätt få underlag. TK kommer att ta 
upp frågan vid sitt nästa sammanträde.
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Beslut i korthet under verksamhetsåret
Förutom vad som nämnts under föregående punk-
ter, har bland annat följande beslut fattats under 
verksamhetsåret 2022/2023:

1. Fr.o.m. allsvenskan 2023 kommer division 2 och 
division 3 att ekonomiskt administreras av SBF 
centralt, utifrån liknande modell som vid SM Lag 
semifinal.
2. Första sammandraget i allsvenskan division 3 
senareläggs till andra halvan av september, i första 
hand för att ge kansliet mer tid att försöka få seri-
erna fyllda, men även för att få bättre tillgång till 
licensierade TL när sammandraget inte sammanfal-
ler med någon annan division i seriesystemet.
 
3. Tillåta Norrlandsheatet i 2023 års SM Lag Semi-
final att starta tidigare än ordinarie starttid. Heatet 
spelar då med helt egna givar. Utvärdering ska göras 
efter semifinalen.
 
4. Gävleborgs utbildningsmaterial i Ruter ska gås 
igenom och, efter eventuella justeringar,  
sedan kunna användas vid SBF:s Ruterutbildningar. 
SBF-materialet ska vara färdigt till verksamhets- 
årsskiftet 1 september 2023.
 
5. Handikapp i lagtävling. Implementeringen skjuts 
på framtiden, då det inte står helt klart hur den ska 
göras i BIT. Fortsatt utredning under 2023/2024.
 
6. Reglerna då otillåten reserv har setts över inför 
2023/2024, då hittillsvarande regelverk alltför hårt 
bestraffat (diskvalifikation) lag som använt sådan. 
Nuvarande regelverk har lättats upp i de fall otillåten 
reserv använts i enstaka match(er). Fullständig  
beskrivning kommer att finnas i Generellt regelverk 
för tävlingar i Svenska Bridgeförbundet 2023/2024.
 
7. Enkät beträffande SM Lag Open semifinal för 
2024 har tillställts samtliga de lagmedlemmar som  
deltagit i semifinal 2022 och semifinal 2023. Huvud-
frågan i enkäten är huruvida semifinalerna framgent 
ska spelas live (som tidigare) eller online på Real-
Bridge. 
 
8. Regelverket för klubbyten har förtydligats, så att 
det klart framgår att spelare tillåts göra klubbyte 
högst en (1) gång under en och samma tolv- 
månadersperiod. 

9. SM Lag Mixed 2023 spelas under Falkenbergs-
veckan.
 
10. SBF avstår deltagande vid EBL:s TL-utbildningar 
under 2022/2023 av ekonomiska skäl.
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5. FESTIVALKOMMITTÉN (FK)
FK har under året bestått av:

Martin Löfgren, Norrköping, ordförande 
Carl Ragnarsson, Linköping
Tomas Brenning, Enköping
Suzanne Lemborn, Falkenberg 1)

Micke Melander, Falkenberg 1)

 
1) SBF-anställd 

FK har under året avhållit flera digitala kommitté- 
möten. Förtom det har diverse avstämnings- och 
arbetsmöten skett på löpande basis.

Bridgefestivalen 2023 genomfördes helt enligt lagda 
planer och mycket positiv feedback har mottagits 
från deltagarna. Kommittén har kämpat med kraftigt 
ökade kostnader främst p.g.a. höjda hotellpriser 
för personal. För att motverka kostnadsökningarna 
vidtog FK ett antal åtgärder. Startavgifterna i sido-
tävlingarna ökade med 10%, prissummorna redu-
cerades något i dessa tävlingar och personalstyrkan 
minskades. Det ekonomiska resultatet av Bridge-
festivalen blev bättre än beräknat, med ett positivt 
resultat om dryga 250 tkr. 

Vad gäller avtal, Örebrokompaniet och Conventum, 
var 2023 det första året av fem i ingågna avtal som 
är centrala för att Bridgfestivalen ska kunna arrange-
ras så som den nu görs.  
 
Det faktum att WBF och EBL lagt juniormästerskap i 
princip helt i kollission med Bridgefestivalen medför-
de att vi tappade cirka tio internationella juniorlag i 
Chairman’s Cup, lag med medlemmar som dessut-
om normalt spelar åtskilliga sidotävlingar (beräknat 
till ca 500 tävlingsstarter totalt). Förutom att färre 
juniorer kom till festivalen innebar detta att flera av 
elit-TL som brukar arbeta hos oss, i stället dömde i 
JVM.

Sammantaget deltog ungefär lika många personer 
i årets festival som fjolårets. Antalet par i bronstäv-
lingarna ökade något medan silvertävlingarna mins-
kade. Chairman’s Cup gick från 2022 års 135 lag till 
127, men detta kan helt förklaras med minskningen 
av antalet juniorlag p.g.a. JVM. Vi noterar också en 
stadig ökning av norska deltagare till den svenska 
Bridgefestivalen.

6. LAGKOMMISSIONEN (LK) 
LK har under verksamhetsåret bestått av:

Fredrik Jarlvik, Malmö, ordförande
Mikael Grönkvist, Stockholm, sekreterare
 
Ordföranden är också kontaktperson mellan LK och 
SBF:s styrelse.

Arbetsgrupp:
Björn Andersson, Örebro
Tommy Andersson, Uppsala
Philip Berggren, Göteborg
Carl Ragnarsson, Linköping
Ryszard Sliwinski, Uppsala
Pierre Winberg, Bollnäs
Linus Jorner, Örebro

Bedömningsgrupp:
Tommy Gullberg, Hägersten
Torbjörn Gustavsson, Ekerö
Jan Kamras, Tel Aviv
Marion Michielsen, Stockholm
Bengt-Erik Efraimsson, Sundbyberg
Tommy Bergdahl, Trångsund
Anders Morath, Järfälla
Johnny Östberg, Stockholm

Lagtolkningsgrupp:
Carl Ragnarsson, Linköping
Ryszard Sliwinski, Uppsala
Linus Jorner, Örebro
 
Lagkommissionen (LK) är Svenska Bridgeförbundets
(SBF) högsta instans för att tolka lagar och regler för
tävlingsbridge, för att hantera överklaganden, samt
för att fälla domslut. 

Under verksamhetsåret LK avgjort två fall (DM- 
final Jönköping och SM-lag semifinal i Växjö) och ett 
äldre fall från 2021–2022 har avslutats utan formellt 
domslut. Mikael Grönkvist, LK:s sekreterare, har 
redigerat och publicerat fallen på SBF:s hemsida.

LK:s ordförande har svarat på diverse frågor (via 
epost och telefon) från klubbar och medlemmar. 
LK:s ordförande har också skrivit fyra artiklar med 
olika lagrelaterade teman för tidningen BRIDGE.
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7. DISCIPLINNÄMNDEN (DN) 
DN har under verksamhetsåret bestått av: 

Andreas Westman, Sundsvall, ordförande 
Per-Ola Cullin, Stockholm,
Lena Westman, Uppsala 
Jan Lagerman, Täby 
Widar Wajöestedt. Karlskrona
Suzanne Lemborn, Falkenberg 2) 
 
2) SBF-anställd och samordnande för DN

Under verksamhetsåret har DN:s sammansättning 
varit oförändrad. DN består av Andreas Westman 
(ordförande), Per-Ola Cullin, Lena Westman, Widar 
Wahlestedt och Jan Lagerman. 

DN har under verksamhetsåret fått in åtta stycken 
ärenden. Tre ärenden har inkommit under somma-
ren/hösten och är under handläggning. Ytterligare 
tre ärenden inkom sent under verksamhetsåret ifjol 
och handlade om fusk vid spel på internet. Totalt har 
alltså elva ärenden handlagts under det gångna året.
 
I föregående års verksamhetsberättelse skrev DN 
om uppdaterade stadgar och flaggade då också för 
en oro om att det skulle kunna ske en ökning av 
fuskärenden. Erfarenhetsmässigt vet vi att dessa 
ärenden tar tid. Det har nu under året handlagts tre 
sådana ärenden och de tar mycket riktigt enorm tid i 
anspråk. Det är i dagsläget två personer som skriver 
domar i DN. Det är inte optimalt då domskrivning 
tenderar dra ut på tiden. Med det sagt är det ändå 
inte på något sätt acceptabelt att ärenden tar för 
lång tid att handlägga. 
 
DN anser sig till viss del vara underbemannande och 
ser gärna att nämnden utökas med fler ledamöter.
 
DN träffades live för första gången hemma hos POC 
i februari. På dagordningen fanns en hel del diskus-
sionspunkter. Vi diskuterade bla lokala DN i klubbar/
distrikt, eventuell utökning av DN och åklagarrollen 
som har börjat användas i fuskärenden. Vi gick också 
gemensamt igenom fuskärenden så att samtliga är 
insatta i hanteringen och tidsåtgången. De tidigare 
fuskärendena har hanterats av enbart några i DN. 
Sammanfattningsvis kan sägas att det var bra dis-
kussioner. Framförallt är den nya åklagarrollen till 
belåtenhet. DN kommer återkomma till styrelsen 
med vissa frågor under kommande verksamhetsår. 
 

8. JUNIORKOMMITTÉN (JK)
JK har under verksamhetsåret bestått av:
 
Erik Fryklund, Linköping, ordförande
Björn Sörling, Ulricehamn
Ping Huang, Uppsala
Allan Nouri Otman Farah, Kalmar
Micke Melander, Falkenberg 1)

Suzanne Lemborn, Falkenberg 1)

Sigrid Svensson, Malmö 1) 
 
1) SBF-anställd 

Totalt under verksamhetsåret har JK haft åtta  
möten, samtliga digitalt. 
 
JSM-par fick tyvärr ställas in på grund av för få  
anmälda. Tyvärr arrangerades inte heller något 
riksläger under våren 2023. 

Juniorkommittén har givit ekonomiskt bidrag till 
juniorer för att spela internationella tävlingar. JK 
bidrog ekonomiskt för spel i Öppna EM-mixed och 
Öppna Junior-EM par, i diverse olika klasser. 

JK har även givit bidrag till att hålla en satsning på 
Bridge Base Online ämnad för juniorer att möta 
riktigt bra motstånd på distans. 

Juniorkommittén har administrerat ett mentor- 
program för juniorer. Alla juniorer som har ansökt 
om att få en mentor har fått en sådan. 
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9. MEDLEMSKOMMITTÉN (MK)
MK har under verksamhetsåret bestått av:

Martin Löfgren, Norrköping, ordförande

Ledare har även varit de ansvariga för underkommit-
téerna

Peter Ventura, Krylbo
Birgitta Lagnell, Göteborg
Mia Breding, Östersund
Tor-Björn Bohman, Ängelholm

SYNLIGHETSGRUPPEN  
är en del av MK med tre deltagare:
 
Peter Ventura, Karlbo  
Suzanne Lemborn, Falkenberg 1)

Carina Wademark, Lidingö 1)

 
1) SBF-anställd 

Tre möten har hittills hållits under 2023. 
Gruppen och dess arbete presenterades i BRIDGE nr 
1/2023.

Gruppen har i stora delar utgått från önskemål från 
workshops i anslutning till Riksstämman i november 
2021.

Största insatsen inom området synlighet har varit 
framtagning och distribution av en PR-tidning med 
målgruppen ännu icke bridgespelare. Syftet är att 
marknadsföra bridgesporten och förhoppningen är 
att det i förlängningen leder till fler bridgespelare 
och medlemmar. Bridgeförlaget har under mars-
april distribuerat tidningar till landets samtliga klub-
bar och tanken är att tidningarna ska spridas lokalt. 
Utöver det stora utskicket har det informerats om 
PR-tidningen i BRIDGE, på hemsidan, medlemsnytt 
samt i Bridgeförlagets kundbrev. Över hälften av 
upplagan finns kvar i lager och tidningen är tänkt 
att användas av klubbar ett flertal år framöver. 
Utmaningen ligger i att informera att tidningen finns 
och ge förslag på hur klubbar och medlemmar ska 
använda den. 

En översyn av vårt marknadsföringsmateriel har 
gjorts. I samband med utskicket av PR-tidningen 
bifogades ett kuvert med våra flyers och foldrar och 
information om dessa. Beachflaggor har beställts 
och levererats; de finns tillgängliga på kansliet.  

Vidare har ett antal produkter med tankesportslogon 
tagits fram (muggar, pennor, t-shirts och pikétröjor). 
De är tänkta att användas vid klubbars marknads-
föringsaktiviteter, t ex på Bridgens dag. Klubbar har 
möjlighet att beställa artiklar direkt från leveran-
tören Make a Brand, men eftersom de kräver ett 
minimiantal för beställningar (t ex minst 36 muggar)  
kommer Bridgeförlaget lagerföra artiklarna vilket 
möjliggör styckebeställningar därifrån.

En plan och struktur för en pressavdelning på hem- 
sidan har tagits fram. Med hjälp av en sida med 
pressmaterial på internet underlättas arbetet för 
externa journalister och egen personal. Arbetet 
fortgår.

Verksamhetsstöd
Denna underkommitté har av olika skäl inte avhållit 
några möten under verksamhetsåret.
 
Då projektet ”Rekryteringskedjan” övergått i förvalt-
ning har gruppens ansvar för styrning avslutats.
Arbetet har i stället fokuserat helt på framtagande 
av en uppdaterad version av Klubbfunktionärshand-
boken” (”KFH”) vilket gjorts i samarbete mellan 
främst Micke Melander och Martin Löfgren.
 
En planerad utbildningshelg för klubbfunktionärer i 
januari 2023, baserad på den nya KFH fick ställas in 
pga bristande intresse.
 
Ett nytänk planerades i stället med kortare digitala 
seminarier lades in med start tidig höst. Det första 
av dessa seminarier avhölls den 26 augusti med ett 
tjugotal deltagare. Minst två ytterligare seminarier 
avses hållas, och även en fysisk träff i januari, på 
temat klubbfunktionärer.
 
Gruppen kommer att återaktiveras och återta initi-
ativet med bl a en översyn av tävlingar och tävlings-
former för icke-elitspelare.
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Seniorkommittén
Seniorkommittén har fyra medlemmar:
 
Birgitta Lagnell, Göteborg, ordförande
Anders Nordberg, Malmö
Anki Vikström, Skellefteå
Gunila Langius, Stockholm
 
Seniorkommittén har under verksamhet haft 35 
digitala möten samt fyra digitala möten med senio-
ransvarig i distrikten. 
 
De fyra mötena hölls av och handlade om :  
Verksamhet  i klubb/distrikt, Rune Veneke, Åhus BK      
Verksamhet klubbaktiviteter, Barbro Lönning, ABB BK             
Aktiviteter för att få nya medlemmar, Jan-Olof  Henriksson, Visby BS
Kontakt med samtliga BK i Stockholm, Marie Nylin, BK S:t Erik   
 
Seniorkommittén har även arbetat med att finna 
ett lämpligt forum för att sprida kunskap om Marek 
Malysa´s arbete, att genom bridgespel kan minska 
risken för att drabbas av alzheimer respektive de-
mens. Arbetet fortgår.

10. UTBILDNINGS- 
        KOMMITTÉN (UtbK)
UTBK har under verksamhetsåret bestått av: 

Krister Ahlesved, Stockholm, ordförande 
Florence Fridén , Tjörn
Britt Marie Warborn , Varberg
Catharina Ahlesved, Stockholm
Micke Melander, Falkenberg 1)

Björn Holm, Hedemora 1)

1) SBF-anställd 

UTBK har under året hållit tre digitala möten samt 
ett lunchmöte under festivalen. Arbetet har flutit 
på fint och vi känner att det har kommit i gång på 
riktigt. 

Bridgelärarutbildning
Två regionala bridgelärarutbildningar genomförts 
under året. En i Norrköping och en i Gävle. Utbild-
ningsdagarna har samlat 20 - 25 nyfikna bridgelärare 
vid varje tillfälle.

Onlinekurs
Vi har genomfört två onlinekurser, en nybörjargrupp 
samt en fortsättningskurs.
Intresset har varit blandat,  ca 15 deltagare i varje 
kurs. Det planeras för en fortsättningskurs under 
hösten.

Veckans Giv
Varje vecka, med start under sommaren har ett pro-
blem publicerats på hemsidan under titeln ”vilket 
kort har tappats”  med vidhängande lösning.
 
Seminarier under festivalen
Fyra seminarier för mindre rutinerade spelare hölls 
under årets Bridgefestival med ca 25-30 deltagare 
per tillfälle.

Fortsättningsmaterial
UtbK har också startat en översyn av det omfattande 
material som finns i form av Minikurser. Vi hoppas 
att kunna komma i gång med detta ordentligt under 
kommande säsong.

Digitala tematräffar
Ett embryo till digitala temakurser för bridgelärare 
har såtts. Förhoppningen är att vi kan genomföra ett 
antal sådana under kommande verksamhetsår.
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11. IT-KOMMITTÉN (ITK)
ITK under verksamhetsåret bestått av:
 
Rickard Olsson, Bjärred, ordförande
Bo Roos, Ulricehamn
Roger Hilmersson, Linköping
Pierre Winberg, Bollnäs
Suzanne Lemborn, Falkenberg 1)
Johan Grönkvist, Örebro 1) 
 
1) SBF-anställd 

Möten
Ett protkollfört möte har genomförts samt ett flertal 
arbetsmöten inom projekten. 

Sammanfattning 
Förvaltning och komplettering av våra nuvarande 
rutiner BIT och Masken har som tidigare skett med 
en rigorös övervakning med veckovis avstämningar 
och prioriteringar, vilket har lett till att budgeten för 
detta har kunnat hållas. Några exempel på ändringar 
och funktioner som tillkommit under året: 

• Budproblemet 
• Skapa spelordning för lag-serier 
• Fairplay (införs under hösten) 
• Underlättad administration av avgifter för lagspel 
• Fakturering avgifter för SM-finaler 

Inför VÅ 2022/23 gjordes en del omprioriteringar 
i IT-budgeten. En del pengar (200’) avsattes för att 
starta upp två långsiktiga projekt inför framtiden: 
 
• Lagmodulen och hur förbättra IT-stödet för att  
    hantera lagtävlingar 
• Hur ska vi hantera vår sits med Drupal 7? 

Avsättningar gjordes inom befintliga ramar och 
skulle finansieras genom en sänkning av våra drifts-
kostnader och med besparingar inom vidareutveck-
lingen av BIT/Masken.  

Målsättningarna med de nya projekten är att försöka 
göra en bästa bedömning av vilka framtida inves-
teringsbehov dessa aktiviteter kommer att kräva. 
Dessvärre är det så, när det gäller vagt formulerade 
framtidsbedömningar att det svårt att skapa  
momentum för aktivt arbete. Detta har tyvärr också 
varit fallet i våra ansträngningar. Kort sammanfattat 
vi har inte på något vis nått så långt vi hoppats då 
annat arbete har prioriterats. Rätt eller fel?  

Vid sidan om dessa två projekt har två andra  
projekt drivits ideellt utan någon större belastning 
av IT-budgeten. 

Utvärdering av alternativ lösning för stöd i till i första 
hand mindre klubbar för att arrangera tävlingsbridge 
och i förlängningen en ersättare av Ruter. 

Skapande av ett ”datalager” för att förenkla och 
bredda åtkomsten av data från BIT och Masken. 
Och kanske i slutändan göra oss mindre beroende 
av externa IT-konsulter när det gäller analyser och 
sammanställning av information. 

BIT/Masken 
BIT är det system som våra medlemmar använder 
för att komma åt tävlingsresultat etc, medan Mas-
ken är det system som används av kansliet som stöd 
i administrationen. Avsikten med dessa system har 
varit att ersätta våra äldre system: Spader, Hjärter, 
Klöver, etc ... BIT togs i drift innan alla dessa äldre 
system var ersatta vilket gett oss en mix av nya och 
äldre system som kostat extra i underhåll och drift. 
Med hjälp av omprioriteringar har det mesta slutfö-
randet kunnat ske inom vår IT-budget under året. 

Under året har vi brottats med en del prestandapro-
blem som uppstått på vardagkvällar runt klockan 22 
då alla nya resultat ska uppdateras, samtidigt som 
många medlemmar vill se på sina resultat. Efter en 
del ansträngningar tror vi oss nu ha hittat en lösning 
på dessa problem. 

Vi har under året arbetat med en tight kostnads-
kontroll som inneburit uppföljningsmöte en gång 
per vecka för att säkerställa att inte kostnaderna 
för förvaltning och återstående utveckling skenar 
utanför ramarna. Ett arbete som förutsätts ske även 
kommande år. 

Drupal 7 -> 9 
BIT är utvecklat i ett system som heter Drupal. För 
närvarande körs BIT i version 7 av detta system, som 
utkom 2011, version 8 kom 2015. SBF valde att an-
vända version 7 som plattform, även om planen var 
att gå live med version 8 (Styrelsemöte 20/2 2014). 
Av olika outredda skäl valde man senare att starta 
produktion med version 7, kanske beroende på att 
övergången mellan version 7 och 8 var mycket mer 
komplex än ett vanligt versionsbyte.  
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Allt underhåll av säkerhetsfunktioner i version 7 
annonserades att upphöra 2022-11 men flyttades 
sedan fram till 2023-11. All support kommer att 
upphöra i januari 2025. (Mer detaljer). Åsikterna om 
hur akut läget är divergerar dessvärre. ITK:s begrän-
sade erfarenhet av ”Open-Source lösningar” kanske 
bidrar till att kommittén anser att det brådskar. 

För att få grepp om kostnaderna för hur detta ska 
hanteras krävs en kartläggning av de rutiner som 
finns i dagen BIT-system och hur frekvent använd-
ningen är. Som alla andra system som drabbats av 
förseningar utgör BIT inget undantag, systemdoku-
mentationen av vårt nuvarande system är under- 
målig. Så första steget i kartläggningen är att få ned 
en prioriterad lista på befintliga funktioner och hur 
de används. Detta arbete har dessvärre försenats, 
vilket lett till att övriga aktiviteter i projektet också 
påverkats. 

Lagmodulen 
En prioriterad kravlista finns framtagen med estimat 
för kostnaden av de mest prioriterade önskemå-
len som utgör ett underlag i budget för projektet 
2023/24. 

Utvärdering av BridgeTime 
Under april/maj har fyra klubbar testat ett alter-
nativ till vår trotjänare Ruter. Systemet Bridgetime 
marknadsförs av ett svenskt företag BT Systems och 
används idag av några av våra klubbar. En utvärde-
ring har presenterats baserat på de erfarenheter 
som gjordes under våren.  

En kompletterande utvärdering med input från fler 
klubbar genomförs under hösten 2023 med BT Sys-
tems för att få ett bättre underlag för att utveckla ett 
eventuellt framtida samarbete. 

Datalager 
De flesta företag kompletterar sina IT-system med 
en funktion som ofta kallas: datalager, DW, BI,… 
Idén bakom detta är att erbjuda åtkomst till data för 
analyser och rapporter som saknas i det ordinarie 
systemet. En vanlig modell är att man gör data i det 
bakomliggande systemets databas tillgängligt i Excel 
för enkel åtkomst, så kvalificerade medarbetare kan 
utföra egna analyser och framställa rapporter som 
ett komplement till funktioner som saknas i BIT/
Masken i vårt fall. 

En första version av ett sådant datalager är framta-
get på ideell basis där fokus i första hand varit att ge 
kansliet och styrelsen åtkomst till data som inte är 
enkelt tillgängligt i BIT/Masken. Som alltid när det 
gäller ny teknik har acceptansen tagit sin tid. 

Exempel på analyser som gjorts är:  
•  Rapporter för att underlätta att minska tappet av  
 medlemmar.  
•  Genomgång av vårt hcp-system där man kan se  
 att vi missgynnar våra nya medlemmar när de  
 deltar i hcp-tävlingar.  
•  Rapport för att analysera nivån på utbildning för  
 våra tävlingsledare. 

Endast fantasin sätter gränser för vad man kan 
analysera med det rika innehåll som våra databaser 
har. Man skulle med den detaljerade rapportering vi 
har från våra tävlingar göra analyser som dels berör 
egna prestationer, dels belysa generella bridgepro-
blem med statistiska metoder. 
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12. UTTAGNINGS- 
        KOMMITTÉN (UK)
UK har under verksamhetsåret bestått av:

Martin Löfgren, Norrköping, ordförande
Fredrik Kronmarker, Stockholm, kapten öppen klass
Linnea Edlund, Uppsala, kapten damklass
Olle Wademark, Stockholm, kapten veteranklass
Pär Ol-Mårs, Stockholm, kapten mixedklass
Karl Asplund, kapten juniorklasser
Carina Wademark, Stockholm, coach 1)
 
1) SBF-anställd 

Flera digitala möten har hållits under året för plan- 
ering, uttagning, observationer och mästerskap.

Allmänt
Samma finansieringsprinciper kvarstod sedan före-
gående år, dvs full finansiering av lagen ”Open”,  
”Damer” och ”Juniorer”. För de två resterande 
icke-juniorlagen finansieras kapten/coach, start- 
avgift och landslagsuniform (tröjor).

Under året spelades tre mästerskap för nationslag, 
Nordiska Mästerskapen i Örebro, i maj, JVM lag i  
nederländska Veldhoven och VM för övriga 
klasser i Marrakesh.

I Nordiska Mästerskapen försvarade Sverige ”Nordic 
Cup” genom sina två (guld och silver) medaljer i 
mästerskapet.

Open
Under vintern genomfördes ett träningsläger för de 
fyra par som representerat Sverig under de senaste 
åren.

Inför NM i Örebro anordnade kapten Fredrik Kron-
marker en ”utmanarmatch” för att bredda intresset 
för spel i landslaget. Laget Fredrik Nyström – Frede-
ric Wrang, Marion Michielsen – Per-Ola Cullin vann.

Till NM togs följande par ut: Fredrik Nyström –  
Frederic Wrang, Peter Bertheau – Simon Hult och 
Mikael Rimstedt – Ola Rimstedt med Fredrik Kron-
marker som kapten.

Laget kom efter trevande start men god spurt tvåa.

Damer
Till NM tog kapten Linnea Edlund ut två lag. Att  
Sverige, som arrangerande land, fått två platser är 
enligt tradition för att undvika ett udda antal lag på 
startlinjen.

Sverige ”Gul” med Sara Asplund Sivelind, Marie  
Johansson, Louise Hallqvist, Ylva Johansson och 
Klara Gustafsson tog ett överlägset guld.

Till VM och Venice Cup, där Sverige stått som  
segrare 2019 och 2022, representerade en oktett 
världsmästarinnor, om än i till dels nya parkonstel-
lationer. Ylva Johansson – Louise Hallqvist var det 
enda intakta paret från 2022 och kompletterades 
av Kathrine Bertheau – Sanna Clementsson och Ida 
Grönkvist – Emma Övelius. Kapten var Linnea  
Edlund och coach Carina Wademark.

Laget kom tvåa i gruppspelet efter en lång oavbruten 
svit av segrar. Hoppet var därför stort inför slut- 
spelet, men trots att man fått Norge på sin lott, ett 
lag man slagit bekvämt i gruppspelet, blev uppgiften 
för svår och laget slogs därmed ut redan i kvarts- 
final.

Mixed
Inga representationsuppgifter fanns för mixed- 
truppen detta år, då NM inte spelas i denna klass 
och truppen inte kvalificerat sig till VM.

Veteraner
Denna klass spelas inte i NM.

Inför VM, dit truppen kvalificerat Sverige genom 
resultat i EM, spelades en uttagningstävling för lag 
över två omgångar i februari och mars. 

Vinnande lag: Göran Selldén – Björn Wenneberg 
och P-G Eliasson – Gunnar Elmroth kompletterades 
enligt reglerna med ett par truppkapten Olle Wa-
demark tog ut. Valet föll på Johan Sylvan – Mårten 
Gustawsson.

Laget inledde vacklande, tog sig sedan upp och såg 
ett tag ut att bekvämt kvalificera sig till slutspel. 
Upplösningen blev dock dramatisk, och laget tog 
den åttonde och sista slutspelsplatsen med minsta 
möjliga marginal.

Dessvärre slogs sedan laget ut mot USA 1 i kvarts- 
final.



VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2022-2023

SID 18

Juniorer
Under säsongen genomfördes ett truppläger i  
Dalarna. 

Juniorerna hade två representationsuppdrag under 
verksamhetsåret: NM och JVM.

NM spelas, för juniorer, i två klasser: U26 och U21. 
JVM spelas i fem klasser, varav Sverige kvalificerat 
sig – genom resultat i JEM – i två: likaledes där U26 
och U21.

Då ett par sprack och spelare avstod från att kandi-
dera, fann ledningen att det inte längre fanns  
möjlighet att bemanna såväl ett U26- som ett U21-
lag fullt ut i JVM. Därför avstod Sverige att delta i 
U21-klassen.
 
I JNM spelade Castor Mann – Erik Hansson, Klara
Gustafsson – Alexander Sandin och Markus 
Bertheau – Erik Wiberg i U26-klassen och vann den-
na bekvämt. I U21 spelade Ivar Lichtenstein – Harry 
Hjorth Warlenius och en trio med spelare som  
åldersmässigt mer tillhör U16 och som ”spelade 
runt”: Filip Asplund Sivelind – Joakim Johansson – 
Matteo Nordqvist. Laget kom, efter en spännande 
finish, tvåa. Kaptener var Karl Asplund och Johnny 
Östberg.

Till JVM, togs följande lag ut till U26-laget: fyra junior- 
världsmästare i U21 från 2018: Sanna Clementsson 
– Alexander Sandin och Castor Mann – Erik Hansson 
kompletterade med Harry Hjorth Warlenius och Ivar 
Lichtenstein samt kapten Johnny Östberg med coach 
Mikael Grönkvist. Laget kvalificerade sig till slutspel 
genom en fjärdeplats i gruppspelet, men förlorade 
kvartsfinalen mot Polen.

Direkt efter JVM meddelade ledartrion Karl Asplund 
– Johnny Östberg – Mikael Grönkvist att de lämna-
de sina uppdrag och ett sökande efter efterträdare 
inleddes omedelbart.

 

13. PROJEKT
Rekryteringskedjan (RK)
Styrelsen beslutade, efter rekommendation av MK, 
att avsluta projektfasen av RK och i stället låta rekry-
teringar övergå i ”förvaltning”. Därmed lades  
projekt- och styrgrupper ner och ansvaret för att 
stödja rekryteringsaktiviteter övertogs av persona-
len.

RK kvarstår dock som SBF:s primära verktyg och 
metodik för rekrytering, och material kommer även 
fortsättningsvis att finnas tillgängligt, i tillägg till det 
stöd personalen kan ge.

SOS Junior (SOS)
Även detta projekt beslutades övergå i förvaltnings-
fas med stöd från primärt anställd personal.

MiniBridge Cup 
Hösten 2022 startade den första upplagan av  
MiniBridge Cup, ett försök att rekrytera fler nya  
spelare till bridgen. Totalt anmälde sig 34 lag som 
delades sedan in i regionala grupper om fyra till sex 
lag, lagen kunde välja på att spela live eller online. 
En grundomgång spelades där alla lag var garant- 
erade att få spela minst tre matcher. Efter detta gick 
spelet in i knock-out omgångar för att avsluts med  
finalspel den 29 april, vinnare blev ”MBK Göran” 
från Malmö. 

SBF har beslutat att fortsätta med sin satsning på 
MBC. Tävlingen kommer genomföras under första 
halvåret 2024. 
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14. SVENSKA  
TANKESPORTFÖRBUNDET
Den 9 november 2022 bildade Svenska Bridge- 
förbundet och Sveriges Schackförbund det Svenska
Tankesportförbundet. 

Syftet med förbundet är att driva frågor av gemen-
samt intresse och bli en starkare aktör i kontakt med 
t.ex. myndigheter. Ett pressmeddelande skickades ut 
11 november 2022 med information om att en inte-
rimsstyrelse bildats innehållande två representan-
ter från vardera förbundet. Denna interimsstyrelse 
förberedde nödvändiga formalia inför det konstitue-
rande mötet som avhölls 19 januari 2023 då styrel-
sen kompletterades av ytterligare två ledamöter och 
stadgar fastställdes.
 
Svenska Tankesportförbundets styrelse:
Håkan Jalling, ordförande
Martin Löfgren, vice ordförande
Tomas Kvist, sekreterare
Suzanne Lemborn, kassör
Krister Ahlesved, ledamot
Erik Malmstig, ledamot

Svenska Tankesportförbundet har fått ett organisa-
tionsnummer (802542-4980), ett konto på Handels-
banken samt en hemsida svensktankesport.se (som 
är under uppbyggnad) samt skapat en logo. 

Två styrelsemöten har avhållits under våren 2023, 
och en arbetsgrupp har tillsatts med uppdrag att 
öka kompetensen kring bidragsansökningar samt 
uppvakta politiker och beslutfattare för lika regler 
gällande lagar, ekonomiska förutsättningar etc.
 

15. MÖTEN MED DISTRIKTEN
Under perioden slutet av maj (efter förbundsstyrel-
sens majmöte) – midsommar avhölls digitala möten 
med 20 av landets 21 distrikt. På agendan stod dels 
information (strategi, ekonomi, projekt, etc), dels 
utbyten om vissa viktiga utmaningar förbundet står 
inför.

Avsikten är att sådana möten ska hållas varje år, 
digitalt eller live.

I tillägg har varje distrikt fått en dedikerad kontakt-
person bland den anställda personalen. Digitala 
möten mellan distriktets och förbundets kontaktper-
soner ska ske minst en gång per kvartal framöver för 
att utbyta information och om möjligt dela uppslag 
till problemlösning.
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16. Bridge-X
Under de senaste verksamhetsåren har Svenska 
Bridgeförbundet arbetat målinriktat med olika pro-
jekt och planer som ska svara mot det strategiska 
målet ”hur vi blir fler medlemmar i SBF”. Detta har 
inkluderat bl.a. rekryteringsprojekt (Rekryterings-
kedjan, SOS Junior), framtagande av uppdaterad 
klubbfunktionärshandbok och Bridgelärarutbildning.
 
Styrelsen har beslutat att lansera konceptet Bridge-X 
för att i detta lägga alla strategiskt viktiga och priori-
terade arbetsområden som berör framtiden för, och 
utvecklingen av, SBF. Syftet är att kunna strukturera, 
planera, prioritera och förankra arbetet, samt natur-
ligtvis skapa en gemensam väg framåt och tillse ett 
effektivt resursanvändande genom samarbete och 
kommunikation. 
 
Exempel på arbetsområden inom Bridge-X är re-
krytering (i ordets breda betydelse, i linje med 
Rekryteringskedjan) och stöd till klubbar och dess 
funktionärer. Det är viktigt att diskussioner förs så 
att förbundet kan svara mot de behov som uttrycks 
av medlemmarna. 
 
Konceptet Bridge-X presenterades, och fastställdes, 
av styrelsen för SBF vid deras majmöte 2023. Bredare 
diskussioner planeras för riksstämmohelgen 2023.

Ordförande 
 

 
 
 
Martin Löfgren   Carl Ragnarsson   Rolf Scherdin 
 
 
 
 
 
Krister Ahlesved   Linnea Edlund    Eva Abragi 
 
 
 
 
 
Birgitta Lagnell    Rickard Olsson
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